非谓语动词专练 
一：单项选择：(可以从中选择30道)
1. It is no use ______up late every night to study. Just make full use of the time in class.

  A. stay        B. staying        C. having stayed         D. to stay 

2. It is not easy _____all the words in this book in three months. 

  A. remember   B. remembering    C. to remember     D. remembered 

3. I remember_______ the light but forget ______the door when I left last night. 

  A. to turn off; to lock             B. turning off; locking

  C. to turn off; locking             D. turning off; to lock 

4. We don’t allow ______in the meeting room but you are allowed ______in this room.

   A. to smoke; to smoke           B. smoking; smoking

   C. smoking; to smoke           D. to smoke; smoking 

5. I used to ______at 6 o’clock but now I’m used to _____at 5:30 o’clock. 

   A. getting up; getting up        B. get up; get up 

   C. getting up; get up           D. get up; getting up  

 6. My brother often likes _______basketball with me but today he doesn’t like ______. 

   A. playing; to play            B. playing; playing 

   C. to play; to play             D. to play; playing 

 7. My car broke down on the way and I had no choice but _____for help. 

   A. to wait     B. waiting     C. wait      D. waited 

 8. After deciding to buy a car, every day he thinks of nothing but ______money.

   A. to make    B. making     C. make     D. made 

9. ---I’m free now. Do you have anything_____? 

  ---Thanks. I can manage. 

  A. to type    B. to be typed    C. typed      D. typing 

10. I often make my young brother ______ but yesterday I was made _____by him. 

   A. cry; crying    B. to cry; cry    C. cry; to cry    D. cry; cry 

11. With the book I wanted______, I left the bookstore happily. 

   A. bought     B. buying    C. to buy      D. having bought

12. Would you like to lend me a pen _______.

   A. to write    B. to write with     C. to write by   D. to write in 

13. He is said to be the first person in our school ______ this meeting. 

   A. attending    B. having attended     C. attended     D. to attend 

14. The bridge, _______by the end of next month, will benefit the local people greatly.

    A. will have been completed       B. completed

    C. to be completed               D. being completed 

15. You will never imagine what a hard time I had _____my sick pet dog yesterday. 

    A. looking after     B. to look after    C. looked after     D. look after 

16. Have you ever been to the supermarket ______last Saturday?

    A. opened         B. opening      C. to open      D. having opened 

 17. When I got there I found a ___tree on the ground and a lot of _____leaves in the air. 

    A. falling; falling     B. fallen; fallen     C. fallen; falling   D. falling; fallen  

 18. He felt ______at the _____news that old man devoted all of his wealth to the local school.

    A. moving; moving   B. moving; moved    C. moved; moved   D. moved; moving

 19. He is said _______in America, but I don’t know when he will come back. 

    A. to study      B. to have studied    C. to be studying     D. being studying 

 20. What he said at the meeting led to ________.
     A. the matter settling          B. the matter having settled 

     C. the matter to be settled       D. the matter being settled 

  21. ______alone in the chair, my grandpa lost in thought. 

     A. Seating   B. seated     C. Seat      D. To seat

  22. ______for 40 years, the old couple have gone through ups and downs together. 

     A. Married   B. Marrying    C. Having married     D. Having been Married 

  23.The man in front of me suddenly stopped to look back as if ______whether he was followed. 

      A. saw    B. sees     C. to see    D. seeing 

 24. I hurried to the station only ______that the train had left.

     A. to tell   B. to be told    C. telling     D. told

  25. All fights ______because of bad weather, some people had to stay in the airport for a couple days. 

     A. had been put off      B. have been put off 

     C. having called off      D. having been called off 

  26. _______his letter, I decided to give him a call immediately.

     A. Receiving not         B. Having not received 

     C. Not receiving          D. Not having received 

  27. At last, they reached the top of the mountain, _____and ______.

     A. tiring; breathless        B. tired; breathless 

     C. tiring; breathlessly       B. tired; breathlessly  

  28. _________, I will go swimming in the river tomorrow.

     A. If it permitting         B. It permits 

     C. Permitting             D. It permitting 

  29. This small seaside village is a perfect place for holidays so that visitors will never leave it ______.

      A. felt disappointed       B. felt disappointing 

      C. feeling disappointing    D. feeling disappointed 

  30. ______from what he said, he must have known the news. 

      A. To judge    B. Judging    C. Judge     D. Judged 

   31. It is said that ______in the sun for a long time is not good for this kind of flower. 

       A. to expose    B. exposing     C. exposed     D. being exposed 

   32. The best way he could think of ______ his family was to study harder.

       A. helping    B. to help    C. helped     D. helps 

   33. Whom do you want to have ______the parts of the car together?

       A. fix     B. to fix     C. fixing     D. fixed 

    34. There is nothing more I can try ______ you to stay, so I wish you good luck. (07 上海)
       A. being persuaded
B. persuading
C. to be persuaded
   D. to persuade

    35. “Things _________ never come again!” I couldn’t help talking to myself. (07 湖南)
        A. lost        B. losing      C. to lose      D. have lost 

     36. When asked why he went there, he said he was sent there    for a space flight. (07 江西)
      A. training   B. being trained    C. to have trained   D. to be trained
  37. The flowers his friend gave him will die unless ________ every day. (07 四川)
      A. watered   B.  watering      C. water    D.  to water
  38. —It’s a long time since I saw my sister. 

—_______________ her this weekend? (07 全国)
      A. Why not visit  B. why not to visit    C. Why not visiting   D. Why don’t visit
  39. The headmaster, _____that all the students had left, locked the door and left. 

      A. knowing    B. known    C. has known    D. having known 

  40. Bill Gates, _____as the richest person in the world, will come to our university to give a speech next week. 

      A. knowing    B. known     C. to know    D. having known 

1. It is no use ______up late every night to study. Just make full use of the time in class.

  A. stay       B. staying        C. having stayed         D. to stay 

2. It is not easy _____all the words in this book in three months. 
  A. remember   B. remembering    C. to remember     D. remembered 

3. I remember_______ the light but forget ______the door when I left last night. 

  A. to turn off; to lock             B. turning off; locking

  C. to turn off; locking             D. turning off; to lock 

4. We don’t allow ______in the meeting room but you are allowed ______in this room.

   A. to smoke; to smoke           B. smoking; smoking

   C. smoking; to smoke           D. to smoke; smoking 

5. I used to ______at 6 o’clock but now I’m used to _____at 5:30 o’clock. 

   A. getting up; getting up        B. get up; get up 

   C. getting up; get up           D. get up; getting up  

 6. My brother often likes _______basketball with me but today he doesn’t like ______. 

   A. playing; to play            B. playing; playing 

   C. to play; to play             D. to play; playing 

 7. My car broke down on the way and I had no choice but _____for help. 

   A. to wait     B. waiting     C. wait      D. waited 

 8. After deciding to buy a car, every day he thinks of nothing but ______money.

   A. to make    B. making     C. make     D. made 

9. ---I’m free now. Do you have anything_____? 

  ---Thanks. I can manage. 

  A. to type    B. to be typed    C. typed      D. typing 

10. I often make my young brother ______ but yesterday I was made _____by him. 

   A. cry; crying    B. to cry; cry    C. cry; to cry    D. cry; cry 

11. With the book I wanted______, I left the bookstore happily. 

   A. bought     B. buying    C. to buy      D. having bought

12. Would you like to lend me a pen _______.

   A. to write    B. to write with     C. to write by   D. to write in 

13. He is said to be the first person in our school ______ this meeting. 

   A. attending    B. having attended     C. attended     D. to attend 

14. The bridge, _______by the end of next month, will benefit the local people greatly.

    A. will have been completed       B. completed

    C. to be completed               D. being completed 

15. You will never imagine what a hard time I had _____my sick pet dog yesterday. 

    A. looking after     B. to look after    C. looked after     D. look after 

16. Have you ever been to the supermarket ______last Saturday?

    A. opened         B. opening      C. to open      D. having opened 
 17. When I got there I found a ___tree on the ground and a lot of _____leaves in the air. 

    A. falling; falling     B. fallen; fallen     C. fallen; falling   D. falling; fallen  

 18. He felt ______at the _____news that old man devoted all of his wealth to the local school.

    A. moving; moving   B. moving; moved    C. moved; moved   D. moved; moving
 19. He is said _______in America, but I don’t know when he will come back. 

    A. to study      B. to have studied    C. to be studying     D. being studying 
 20. What he said at the meeting led to ________.
     A. the matter settling          B. the matter having settled 

     C. the matter to be settled       D. the matter being settled 

  21. ______alone in the chair, my grandpa lost in thought. 

     A. Seating   B. seated     C. Seat      D. To seat

  22. ______for 40 years, the old couple have gone through ups and downs together. 

     A. Married   B. Marrying    C. Having married     D. Having been Married 

  23.The man in front of me suddenly stopped to look back as if ______whether he was followed. 

      A. saw    B. sees     C. to see    D. seeing 
 24. I hurried to the station only ______that the train had left.

     A. to tell   B. to be told    C. telling     D. told

  25. All fights ______because of bad weather, some people had to stay in the airport for a couple days. 
     A. had been put off      B. have been put off 

     C. having called off      D. having been called off 

  26. _______his letter, I decided to give him a call immediately.

     A. Receiving not         B. Having not received 

     C. Not receiving          D. Not having received 

  27. At last, they reached the top of the mountain, _____and ______.

     A. tiring; breathless        B. tired; breathless 

     C. tiring; breathlessly       B. tired; breathlessly  

  28. _________, I will go swimming in the river tomorrow.
     A. If it permitting         B. It permits 

     C. Permitting             D. It permitting 

  29. This small seaside village is a perfect place for holidays so that visitors will never leave it ______.

      A. felt disappointed       B. felt disappointing 

      C. feeling disappointing    D. feeling disappointed 

  30. ______from what he said, he must have known the news. 

      A. To judge    B. Judging    C. Judge     D. Judged 
   31. It is said that ______in the sun for a long time is not good for this kind of flower. 

       A. to expose    B. exposing     C. exposed     D. being exposed 

   32. The best way he could think of ______ his family was to study harder.

       A. helping    B. to help    C. helped     D. helps 

   33. Whom do you want to have ______the parts of the car together?
       A. fix     B. to fix     C. fixing     D. fixed 

    34. There is nothing more I can try ______ you to stay, so I wish you good luck. (07 上海)
       A. being persuaded
B. persuading
C. to be persuaded
   D. to persuade

    35. “Things _________ never come again!” I couldn’t help talking to myself. (07 湖南)
        A. lost        B. losing      C. to lose      D. have lost 

     36. When asked why he went there, he said he was sent there    for a space flight. (07 江西)
      A. training   B. being trained    C. to have trained   D. to be trained
  37. The flowers his friend gave him will die unless ________ every day. (07 四川)
      A. watered   B.  watering      C. water    D.  to water
  38. —It’s a long time since I saw my sister. 

—_______________ her this weekend? (07 全国)
      A. Why not visit  B. why not to visit    C. Why not visiting   D. Why don’t visit
  39. The headmaster, _____that all the students had left, locked the door and left. 

      A. knowing    B. known    C. has known    D. having known 

  40. Bill Gates, _____as the richest person in the world, will come to our university to give a speech next week. 

      A. knowing    B. known     C. to know    D. having known 

  二：单句改错（可以选择5道）
  1. Going to bed early and getting up early are good to health. 

  2. At the corner, he stopped the car and looked forward to seeing what was happening ahead. 

  3. He came into the room, saying hello to me and sat down in the chair.

  4. Would you please to pass me the paper over there？ 

  5. The meeting held now is of great importance. 

  6. Covered with a glass, the lit candle went out. 

  7. Tom being late made his teacher unhappy.

  8. I haven’t decided which hotel to stay. 

  9. Having been told many time, but he couldn’t understand the rule.

 10. Comparing with his work., I found mine useless. 

 11. Judging from his puzzling look, he couldn’t have heard of the news. 

 12. He did nothing but to watch TV on Sunday. 

 三：用所给词的正确形式填空（可以选择20道）
 1. He was lucky enough to miss ______(hit)by a falling stone. 

 2. With a lot of work ______(do), I can’t go to the cinema tonight. 

 3. When playing basketball with his friends, he had his leg ______(break).

 4. As soon as he got home, he went down to _____(surf)the Internet.

 5.______(determine)to win the match, the student devoted all his spare time to_______(practise).

 6. When he found his wallet _____(go), he hurried back to the restaurant. 

 7. _____(tell) you the truth, I didn’t attend the meeting yesterday. 

 8. Are you going to attend the meeting ______(hold)tomorrow?

 9. Which do you enjoy ______(spend)your holiday, traveling or staying at home?

 10. I spent the whole afternoon _____(lock)myself in the lab.

 11. As soon as he got off the train, he heard his name _____(call).

 12. _______(finish)his homework, he went on ______(watch)TV. 

 13.________(paint), the room looks more beautiful.

 14. I prefer ______(stay) at home to _____(play)basketball in such hot weather. 

 15. _____(taste) so terrible, I couldn’t help _______(throw)up. 

 16. He is said ______(learn) morn than 5,000 words before he went to college.

 17. When _____(catch, steal) money from the man, the thief was sent to the police. 

 18. _______(dress)in red, the little girl looked lovely. 

 19. When he was young, he used to come here and watch the car _______(repair).

 20. Have you considered ______(accept) his invitation to his birthday party? 

 21. I have been encouraged ______(live) an independent live. 

 22. There is no point ______(try) to persuade him to join us in this activity.

 23. ______(interest) in this job advertised in the newspaper, he called the company. 

 24. Our teachers often tell us that every minute must be made full use of ______(study).
 25. _______(give)more time, we could have done a better job. 

 四：将下列句中汉语部分翻译成英语（可以选择5道）
1. How about _______________(我们班给校长写封信)to draw his attention on this problem?
2. Lenin Had no difficulty ______________(在蜜蜂的带领下找到了他的朋友们).

3. Have you checked __________________(明天送给四川学生的书).

4. ___________(再给一个小时的话)，I can also work out this problem.

5. ______________________(只有按照说明吃药) can the medicine be quite effective. 

6. ______________________(期末考试只剩下这么段的时间了), it doesn’t seem likely that I’ll get through this time.

7. The schoolboys and schoolgirls are walking along the street, __________(每个人都戴着一顶小红帽).
8. __________(他的头高昂着), he went by without a word. 

答案与解析：

一：单项选择：

1.B．解析：在It is no use/good等结构后需用动名词作形式主语。

2.C．解析：It is +形容词的结构后用不定式作形式主语。

3.D．本句话的意思为我记得昨天晚上走的时候关了灯了却忘记关门了。在remember/forget后接动名词表示记得/忘记做过某事；接不定式则表示记得/忘记要做的事。

4.C．在动词allow、encourage、permit、forbid 后需接动名词作宾语；但如果其后有宾语时则用不定式作宾语补足语。本题中第一个空是选动名词作宾语，第二个空是作补语。
5. D．used to do sht.过去常常做某事；be used to doing sth.习惯做某事；此外，be used to do sth.的意思为被用来做某事。

6. A．在like、hate等词后即可接动名词也可接不定式作宾语，区别在于不定式强调某一次特指的行为；动名词则表示经常性、习惯性行为。
7.A．介词后一般接动名词作宾语；但在介词but/except/besides后需用to do或do作宾语；如果在这些介词前有实意动词do的任何形式，其后用省去to的不定式作宾语；反之则带to。本题中but前没有实意动词do的任何形式，故选A。

8.B. 本题中but后的宾语与nothing并列，而非和think of并列，故选B。

9.B．have当有时，非谓语动词作其后宾语的定语时可用to do或to be done；如果作定语的动作的执行者是句子主语本身时，用to do；如果不是则用to be done。根据题意可知，本句话中type动作的执行者不是句子主语you，而是说话者，因此选B。

10.C．使役动词make、let后的宾补表示主动关系时常用do；但如果这些使役动词用了被动形式则宾补用带to的不定式形式。本句话中第一个make时主动形式，故其后的宾语用原形；第二个make用了被动形式，因此宾语用to do 形式。

11.A．在介词with后作宾语补足语时，可用to do(表示动作尚未发生)/doing(表示与宾语是主动关系且动作已经发生)/done(表示与宾语时被动关系且动作发生)。根据句意可知本题强调buy的动作已经发生而且和books之间时被动关系，故选A。本题会由于思维定势而误选为C。题干中的I wanted是定语从句，修饰books。

12. B．不定式作定语修饰名词时，如果被修饰的名词时不定式动作发生所用的具体工具或场所时应在不定式动词后加相应的介词。本句话中write所修饰的名词pen是write发生时的具体工具，因此此后应加介词with。   
13. D．在序数词后作定语时应用不定式。
14.C．根据题干中的by the end of next month可知，本句话强调将来的动作，而且bridge与complete之间是被动关系，因此选C。A是谓语动词，须有连词；B是过去分词，表示完成与被动；D是正在发生的被动。
15.A．have a … time(in)doing sth 在做某事方面过得… …。

16.A．根据题干中的lat Sunday可知本体强调完成，而且supermarket与open之间是被动关系，故选A，过去分词的一般式表示完成与被动的意思。

17.C．某些不及物动词的现在分词只表示动作的正在进行而不表示主动的意思；过去分词只表示动作的完成而不表被动的意思。常见的有falling正在降落的，fallen倒下的；rising正在升起的；risen升起来的；boiling沸腾着的；boiled煮沸的；developing发展中的；developed发达的。本句话中根据on the ground 和in the air可知答案为C。
18.D．一般说来，由过去分词所转化而来的形容词表示人感到……的意思；由现在分词所转化而来的形容词意思为令人……的。

19.C．主语+在be said/reported/supposed/expected等候常用不定式作主语补足语；同时根据本题句意可知他现在尚未回来还在美国学习，因此选C，不定式的进行式。

20.D．lead to：引起，导致，to是介词，其后需接动名词作宾语，而且matter与settle之间是被动关系，故选D。

21.B．独自坐在椅子上，我爷爷陷入了沉思。seated是形容词，意思为就坐的，做好的，表示一种状态；seating后需接宾语。

22.A．结婚40年来，这对老夫妇一起经历了生活中的起起落落。Married已经转化为形容词，表示已婚的。

23.C．本句话的意思为我前面的人突然停下来回头看好像要看是否被跟踪。根据句意可知此处是表示目的，因此选C，不定式表示将来和目的。

24.B．本句话的意思为我匆忙感到车站却被告知火车已经走了。only to do 表示一种意料不到的结果。本题中主语I 和tell之间是被动关系，因此选B。
25.D．由于恶劣天气所有航班都被取消了，一些人不得不在机场呆几天。本题考查分词作状语，航班与取消之间是被动关系，而且取消的动作发生在句子谓语动词前，故选D。A、B是谓语动词，需有连词。
26.D．否定非谓语动词时应把否定词放在非谓语动词前；同时非谓语动词动作发生在谓语动词前时，非谓语动词应用完成式形式，因此本题答案为D。
27.B．本句话中的tired and breathless是作主语补足语而非状语，因此选形容词形式。

28. D。本句话的意思为如果天气许可的话，我明天会到河里游泳。如果句子主语与非谓语动词间没有逻辑关系时，应在非谓语动词前加上其相应的逻辑主语，这叫做独立主格结构。本句话相当于If it permits, I will go swimming in the river tomorrow. 

29.D．feeling disappointed是作伴随状语，feel是系动词，没有被动语态；disappointed感到失望的；disappointing令人失望的。

30. B. judging from/by，固定短语，根据……判断。类似的还有，generally speaking一般来说；compared with/to和……相比较；considering考虑到……；to tell the truth说实话；to make matters worse更糟糕的是等。
31.D．根据句子结构可知本句话缺少从句主语，而且是被动的意思，因此选D。非谓语动词中只有不定式和动名词可以做主语。

32.B.本句话的意思为他能想到的帮助家人的最好方式就是努力学习。本句话中he could think of是定语从句，修饰先行词way，of 的宾语是被省略的关系代词that。to help是作way的定语，表示目的。

33.A．本句话的意思为你想让谁把车的各部分安起来呢？句中的have是使、让的意思，Whom作have的宾语，fix是其补语，二者是主动关系，而且强调动作而不强调动作的延续，因此答案为A。
34.D．本句话中I can try是定语从句，修饰先行词nothing，try的宾语是省去的关系代词that；to persuade作定语修饰nothing，表示目的。考查思维定势。
35.A．lost已经转化为形容词，意思为失去的。
36.D．根据句意可知本句话表示目的，应该选不定式而且是被动关系，故选D。

37．本句话是省略句，完整的句子应该是The flowers his friend gave him will die unless they are watered every day.在主从复合句中，如果从句主语与主句主语一致，并且从句谓语动词中有be动词时常把从句中的主语和be动词省略，由此可知本题答案为A。
38.A．why not后接动词原形，常用来表示提供建议，意思为为何不……。

39.D．know在本句话中的意思为了解，得知的意思，与句子主语之间是主动关系，而且发生在谓语动词locked and left之前，因此选D。

40.B．be known as=be famous as作为……而出名，known已经转化为形容词。

二：单句改错

1. are→is。并列的两个动名词或不定式作主语时，如果是表示同一件事或同一个概念时，谓语用单数；反之用复数。

2. seeing→see。本句话的意思为在拐角处他停下车并且向前看前面正发生什么事。由此可知本句话中的looked forward to不是盼望的意思，而是字面基本意思,所以用不定式表示目的。
3. saying→said。根据句意可知，本句话是描述一连串的并列动作，因此把saying改为said，与came、sat并列。
4. 去掉to。Would you please do sht.请你做……好吗？
5. meeting后加being。根据题干中的now可知会议是正在举行的，因此用being done。
6. lit→lighted. light的过去式和过去分词有两种，但如果是作定语时只能用lighted形式而不用lit形式。
7. Tom改为Tom’s。动名词的逻辑主语可以用宾格也可以用所有格，但在做主语和介词后的宾语时要用所有格而不用宾格。
8. stay→in。不定式所修饰的名词如果是不定式动作所发生的场所或所用的具体工具时，应在不定式动词后加相应的介词。
9. 去掉but。本句话是非谓语动词作状语而非状语从句，因此不需用连词。
10. Comparing→Compared。compared ith/to固定短语，与……相比较。
11. puzzling→ puzzled。在表示人感到……时，应→用动词的过去分词。
12. 去掉to。介词but前有是实意动词did。
三：1. being hit 2.to do 3. broken 4. surfing 5.determined; practicing 6.gone  7. To tell 8. to be held 9.to spend 10.locked 11. being called 12. Having finished; to watch   13. Having been painted 14. staying; playing 15.tasting; throwing 16.to have learned 17.caught stealing 18.Dressed 19. being repaired 20.accepting 21.to live 22.trying 23.Interested 24. to study 25.Given 
四：

1. our class writing to the headmaster 

2. finding his friends with bees leading the way 
3. the books to be sent to the students in Sichuan province tomorrow
4. Given one more hour/ Given another hour 

5. Only taken according to the directions

6. With such a short time left before the final exam

7. each wearing a small red cap 

8. His head held high

